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Sēdes notiek Kārsavas pilsētas pārvaldē, Vienības ielā 53, Kārsavā, Ludzas novadā, LV-5717. 

 

Sēdi vada – Kārsavas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Ilva Vorkale. 

Sēdi protokolē – Kārsavas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekle Antra Barkāne. 

Sēdē piedalās: 
▪ Kārsavas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi – Ilva Vorkale, Pēteris Orinskis, Mārtiņš 

Vorkalis, Baiba Stepanova, Inta Ostrovska, Inta Jurča, Antra Barkāne. 
▪ pašvaldības pārstāvji – Kārsavas pilsētas pārvaldes vadītāja Marita Stepanova. 
▪ Iedzīvotāji – <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, 

Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, 
<Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, 
Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>. 

 
Sēdes vadītāja Ilva Vorkale iepazīstina ar padomes darba kārtību. 

 
DARBA KĀRTĪBA: 

1. Iepriekšējās iedzīvotāju padomes sēdē izvirzīto iedzīvotāju aktuālo jautājumu izskatīšana; 
2. Par Ludzas novada pašvaldības policijas darbību; 
3. Iedzīvotāju padomes komunikācijas kanāla izveidošana ar Kārsavas iedzīvotajiem; 
4. Par iedzīvotāju izvirzītajiem priekšlikumiem kultūras pasākumiem Kārsavā; 
5. Par peldvietas pie Rītupes upes blakus Bozovas tiltam atjaunošanu; 
6. Par iespējām piedalīties Ludzas novada pašvaldības līdzdalības budžetā̄; 
7. Priekšlikumi un citi jautājumi. 
 

1. § 
Iepriekšējās iedzīvotāju padomes sēdē izvirzīto iedzīvotāju aktuālo jautājumu izskatīšana 

 
Kārsavas pilsētas pārvaldes vadītāja Marita Stepanova sniedz atbildes uz Kārsavas pilsētas 
iedzīvotāju padomes iesūtītajiem jautājumiem, kas tika izvirzīti iepriekšējā iedzīvotāju padomes 
sēdē. 

● Pastāv iespēja pilsētas budžetā iekļaut konkrētu finansējumu klaiņojošo dzīvnieku 
(kaķu, suņu) problēmas risināšanai? 
2025.gada budžetā finansējums iekļauts Ludzas administrācijas budžetā. Par finansējuma 
iekļaušanu pārvaldes budžetā ir jālemj novada vadībai un pārvaldniekiem, kad tiks 
plānots 2026.gada budžets. 

 



● Vai kaķu sterilizācijai varētu izmantot vietējo veterinārklīniku – dakteres 
Graudumnieces praksi? 
Pašlaik pakalpojumus nodrošina SIA “AmoVet” Ludzā un 2026. gadā beidzas līgums. 
Tiks veikta tirgus izpēte, kurā varēs un vajadzētu piedalīties E. Graudumniecei. 

● Kādas konkrētas darbības jāveic iedzīvotājam, ja viņš saskaras ar klaiņojošu 
dzīvnieku (kaķu, suņu) problēmu? Kā būtu vislabāk rīkoties šādā situācijā? 
Vispirms ir jānoskaidro, vai tiešām tas ir klaiņojošs dzīvnieks. Vispirms būtu jāsazvanās 
ar Kārsavas pārvaldi, tad noķert klaiņojošo dzīvnieku un tad to nogādāt uz klīniku. 
Dzīvnieku labturību un aizsardzību reglamentē 2024. gada 25. jūnija Ministru kabineta 
noteikumi Nr. 411 “Mājas (istabas) dzīvnieku labturības un aizsardzības noteikumi” un 
“Dzīvnieku aizsardzības likums”. 

<Vārds, Uzvārds> jautā, vai iedzīvotājs pats uzreiz var vest uz klīniku Ludzā vai ir jāsaskaņo ar 
vides inženieri Eduardu Seņkovu?  

Marita atbild, ka uz savu galvu vest nevajag. Ir jāvienojas. 

● Vai būtu iespējams noorganizēt jurista vai cita speciālista dalību padomes sēdē, lai 
skaidrotu nekustamā īpašuma apsaimniekošanas jautājumus, vai varbūt Tev pašai 
būtu iespēja to izklāstīt? Mūs īpaši interesē: 
o Kādas darbības var veikt attiecībā uz pamestiem īpašumiem, ja īpašnieks nav 

sasniedzams vai ir miris? 
Ir saistošie par vidi degradējošo aplikšanu ar papildus nodokli: 
https://likumi.lv/ta/id/341135-par-nekustama-ipasuma-nodokli-un-nekustama-ipasum
a-nodokla-atvieglojumu-piemerosanu-ludzas-novada  

Būvvalde sagatavo un izsūta Būvvaldes būvinspektora atzinumā norādīto būvju 
īpašniekiem, valdītājiem vai lietotājiem, kuri pašvaldībā reģistrēti kā nekustamā 
īpašuma nodokļu maksātāji par šīm būvēm, rakstisku brīdinājumu, kurā norāda 
termiņu būvju sakārtošanai. 

Pēc brīdinājumā noteiktā termiņa iztecēšanas Būvvalde veic atkārtotu būves pārbaudi 
un pēc atkārtotas pārbaudes rezultātu izvērtēšanas pieņem lēmumu par būves 
klasificēšanu par vidi degradējošu, sagruvušu vai cilvēku drošību apdraudošu būvi. 

Ja ir miris - mantinieki var pieteikties vairākus gadus un lai atzīt par bezmantinieka - 
un tas process ir ļoti garš. 

o Kā tiek (vai netiek) izsniegti brīdinājumi par nesakoptiem īpašumiem? 

Tas ir pašvaldības policijas un būvvaldes kompetencē. 

o Cik līdz šim ir uzlikti sodi vai izteikti brīdinājumi? 

Par sodu skaitu - tie ir, bet pilsētas pārvaldē šādas informācijas nav. 

● Kādas konkrētas darbības jāveic iedzīvotājam, ja viņš sastopas ar nesakoptu vai 
pamestu īpašumu? Kā viņam vislabāk rīkoties? 
Ja nesakoptais īpašums/atkritumi, pamestas ēkas/ atrodas blakus Jūsu īpašumam un rada 
apdraudējumu, sazinieties ar pašvaldības policiju, zvanot uz tālruņa numuru 26645929 
vai rakstot uz e-pastu pasv.policija@ludzasnovads.lv. 

● Vai būtu iespējams Vietējā avīzē publicēt informāciju par padomes darbu, 
piemēram, par padomes sēdes norises laiku un vietu? 
Šis jautājums būtu risināms kopējā vadības, pārvaldnieku un iedzīvotāju padomes 
pārstāvju sēdē. 

https://likumi.lv/ta/id/341135-par-nekustama-ipasuma-nodokli-un-nekustama-ipasuma-nodokla-atvieglojumu-piemerosanu-ludzas-novada
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● Vai ir pieejama informācija par patvertnēm militāra apdraudējuma gadījumā? Kur 
tās atrodas, kādā stāvoklī un vai to izveide tiek plānota Kārsavā? 
Informācija pieejama Ludzas novada pašvaldības mājaslapā www.ludzasnovads.lv, sadaļā 
“Civilā aizsardzība”, “Patvertnes Ludzas novadā”. 

Kārsavā ir 4 patvertnes –Kārsavas kultūras namā (Vienības iela 49C), Kārsavas pilsētas 
pārvaldē (Vienības iela 53), Kārsavas pilsētas pirmsskolas izglītības iestādē “Taurenītis” 
(Malnavas iela 5) un Kārsavas Mūzikas un mākslas skolā (Vienības iela 99). 

<Vārds, Uzvārds> interesējas pie kā atrodas atslēgas no šīm patvertnēm? 

Marita atbild, ka atslēgas no patvertnes, kas atrodas Kārsavas pilsētas pārvaldē, atrodas pie 
galvenā saimniecības speciālista.  

● <Vārds, Uzvārds> iesniegumā tika minēta ideja par “Pārtikas apmaiņas punktu”, 
kur cilvēki varētu atstāt lieko pārtiku citiem. Vēlētos dzirdēt arī Tavu viedokli par 
šo ideju un pašvaldības iespējas to realizēt. 
Informācija pārdomām. Minētā darbība ir jāreģistrē PVD (darbības kods 32.11— Pārtikas 
apmaiņas vieta), norādot faktisko "Kopienas skapja" atrašanās vietu, kas var būt 
neatkarīgi novietots vai pie PVD reģistrēta uzņēmuma. 

Atbilstoši pārtikas apritei noteiktajām prasībām, persona, kas reģistrē “Kopienas skapi" ir 
atbildīga par pārtikas kvalitāti un nekaitīgumu, produktu sortimentu, uzglabāšanas 
apstākļiem (temperatūra, derīguma termiņš, aizsardzība pret piesārņojumu, savlaicīga 
atbrīvošana no nederīgas pārtikas), iekārtām un to uzturēšanu pienācīgā kārtībā u.c. 

Jābūt noteiktam “Kopienas skapī" ievietošanai atļauto pārtikas produktu sarakstam un 
prasībām to iepakojumam un marķējumam (tikai fasēti pārtikas produkti 
oriģināliepakojumos ar atbilstošu minimālo derīguma termiņu “ieteicams līdz..."). Augļi 
un dārzeņi var būt ievietoti iepakojumā bez marķējuma, bet tiem jābūt atbilstošas 
kvalitātes, nebojātiem. Nav piejaujama nezināmas izcelsmes pārtika, tostarp gatavie 
ēdieni, kā arī pārtika, kas no mikrobioloģiskā viedokļa ātri bojājas. Gatavie ēdieni var būt 
tikai no PVD reģistrētiem uzņēmumiem - fasēti, ar atbilstošu derīguma termiņu un 
informāciju par sastāvu, alergēniem, ražotāju. 

Atbildīgajai personai jānodrošina, lai pārtikas produktu “piegādātājiem" un saņēmējiem ir 
pieejama informācija par atļautajām pārtikas produktu grupām un prasībām apmaiņas 
punktā ievietotajiem produktiem, kā arī atbildīgās personas kontaktinformācija. 

Pārtikas aprite "Kopienas skapī" regulāri jāuzrauga, sekojot līdzi ievietoto produktu 
kvalitātei un derīguma termiņiem. 

Saņemot iesniegumu “Kopienas skapja" reģistrācijai, vēlams Lūgt informāciju par 
plānoto darba organizāciju un kontroles pasākumiem, lai nodrošinātu noteikto prasību 
izpildi. 

Pēc darbības uzsākšanas ieteicams veikt pastiprinātas pārbaudes, lai pārliecinātos, vai 
apmaiņai ievietotie produkti atbilst noteiktajam sortimentam un pārējām prasībām, vai 
iekārta (skapis, ledusskapis) atbilstoši uzturēta u.c. 

Neatbilstību gadījumā informējam atbildīgo personu, ka atkārtotu pārkāpumu gadījumā 
tiks piemērotas sankcijas, tostarp, apturēta darbība. 

Papildus vēršam uzmanību, ka nav pieļaujams uzraksts pie “Kopienas skapja", ka 
organizētāji neatbild par kvalitāti un drošumu, jo tas ir pretrunā ar Regulas Nr.178/2002 
17.pantā noteiktajiem pienākumiem. 

P.S. Rēzeknes valstspilsētas pašvaldībā ir “Kopienas skapis”, tas atrodas sociālā dienesta 
pārziņā. 

http://www.ludzasnovads.lv


Mārtiņš Vorkalis stāsta, ka ir interesējies par līdzīgu skapja izmantošanu Cēsis un citās lielās 
pilsētās. Daļa iedzīvotāju sanestās preces paņēma visas, neko neatstājot citiem. Šobrīd šis skapis 
stāv tukšs un aizslēgts Jelgavā, Valmierā un Cēsīs. 

<Vārds, Uzvārds> izsakās, ka uz ielas šāda skapja izveide nav nepieciešama. Viņa ar vīru kādu 
laiku ir palīdzējusi cilvēkiem un devusi pārtikas preces, bet diemžēl šis cilvēks ēdienu iemana 
pret alkoholu. 

<Vārds, Uzvārds> saka, ka varbūt šādi skapi varētu izvietot Sarkanā krusta telpās. 

<Vārds, Uzvārds> iesaka, ka cilvēkus disciplinētu, ja pie šāda skapja izvietotu kamera. 

Inta Ostrovska piedāvā uzrunāt <Vārds, Uzvārds> un šādu skapi varētu izvietot Malnavas ielā 4, 
Kārsavā. 

Vairums piekrīt, ka šāda iniciatīva jāuzņemas biedrībai vai kādai iestādei, piemēram, Ludzas 
novada Sociālā dienesta Daudzfunkcionālais sociālo pakalpojumu centram Kārsavā. Uz ielas 
šādu skapi nevar likt, jo iespējams sabiedrība/iedzīvotāji šādam vēl nav gatava. 

 

2. § 
Par Ludzas novada pašvaldības policijas darbību 

 
Iepriekšējā iedzīvotāju padomē bija izteikta vēlme, ka vēlētos redzēt Ludzas novada pašvaldības 
policijas pārstāvi. Mārtiņš Vorkalis sazinājās ar Ludzas novada pašvaldības policiju un 
iedzīvotāju padomes dalībniekus iepazīstina ar viņu darbību: 

● Pašvaldības policijas strādā katru darba dienu no plkst. 8.00 līdz 17.00. Sestdiena, 
svētdiena - brīvdiena. 

● Pašvaldības policija iepriekš reizi mēnesī devās uz Kārsavas pilsētas pārvaldes 
konferenču zāli, lai pieņemtu apmeklētājus. Tā kā apmeklētāju nebija, šī prakse vairs 
netiek turpināta. Policija aicina iedzīvotājus sazināties pa tālruni 26645929 vai 20221569, 
lai izrunātu jautājumus un vienotos par konkrētu tikšanās laiku. Šo informāciju būtu 
nepieciešams aktualizēt arī pašvaldības mājaslapā. 

● Lai arī viņiem ir viena ekipāža, bet bieži ir redzami arī Kārsavas pilsētā. 

● Pašvaldības policijai ir iesniegumu pastkaste, kas atrodas Kārsavas pilsētas pārvaldes 
1.stāvā. 

Marita Stepanova ierosina policijas pastkastei pievienot arī pašvaldības kontaktus, jo ne visiem 
tie ir zināmi un pieejams internets.  

Iespēja, Kārsavas pilsētā uz ziņojumu dēļiem varētu pievienot pašvaldības policijas 
kontaktinformāciju. 

● No 2026. gada pašvaldības policija pievērsīs lielāku uzmanību ēku numerācijas 
plāksnēm.  

<Vārds, Uzvārds> iesaka padomei rakstīt lēmumprojektu ar aicinājumu veikt grozījumus Ludzas 
novada pašvaldības domes saistošajos noteikumos Nr. 12/2023 “Adrešu un nosaukumu plākšņu 
izvietošanas un noformēšanas noteikumi”, lai arī Kārsavas pilsētā ēku numerācijas plāksnes būtu 
zilā tonī kā tas ir Zilupē un Ludzā. Diemžēl Kārsavas pilsētā tikai retai mājai ir. 

● Pašvaldības policijai ir sadarbība arī ar Valsts policiju.  

● Tiklīdz pašvaldības policija ierodas pilsētā vai dodas uz to, informācija jau ir nodota 
WhatsApp vietnē, un bieži vien likumpārkāpēji jau ir prom. 

https://likumi.lv/ta/id/344106-adresu-un-nosaukumu-plaksnu-izvietosanas-un-noformesanas-noteikumi
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● Pašvaldības policija aicina sūtīt informāciju par klaiņojošajiem dzīvniekiem. Galvenais, 
ja tiek sūtīta fotogrāfija, ir jābūt labi redzamam dzīvniekam. Nepieciešama pēc iespējas 
precīzāka informācija. 

● Ludzas novada pašvaldības saistošie noteikumi Nr. 11/2023 “Par publiskā lietošanā esošu 
teritoriju kopšanu un ēku uzturēšanu Ludzas novadā” nosaka kārtību rūpēties par sava 
īpašuma un piegulošās teritorijas kopšanu - zāles pļaušanu, kārtības uzturēšanu. 
Nekustamā īpašuma teritoriju īpašniekiem, valdītājiem jānodrošina īpašuma teritorijas un 
tai pieguļošās teritorijas kopšanu - zālienu nopļaušanu (zāles augstums nedrīkst pārsniegt 
20 cm), atkritumu savākšanu, grāvju un caurteku tīrīšanu,  īpašuma uzturēšanu kārtībā – 
nepieļaut lūžņu, būvgružu, sadzīves atkritumu uzkrāšanos, kā arī nepieļaut 
transportlīdzekļu vraku uzglabāšanu vietās, kur tie ir redzami no ielas, īpašuma 
nožogojuma uzturēšanu tehniskā un vizuālā kārtībā. Piegulošā teritorija saistošo 
noteikumu izpratnē ir publiskā lietošanā nodota pašvaldības teritorija (gājēju ietves un 
zālāji līdz brauktuves malai, izņemot sabiedriskā transporta pieturvietas), kas ir pieguļoša 
neapbūvētam zemesgabalam vai apbūvētam zemesgabalam, kas sastāv no zemesgabala 
un ēkas. Vietās, kur brauktuve nav nodalīta ar ceļa infrastruktūras elementiem 
(bortakmeņi, apmales u.c.), brauktuves mala ir 1,5 metru platumā. Nekustamā īpašuma 
īpašnieks nekustamā īpašuma piegulošajā teritorijā (līdz 1,5 metru platā joslā no 
nekustamā īpašuma robežas) ir pienākums: 

o sakopt teritoriju – savākt atkritumus, tai skaitā bioloģiski noārdāmos – nokritušās 
lapas un zarus, nepieļaujot šo atkritumu uzkrāšanos un nepievilcīgas ainavas 
veidošanos; 

o neuzglabāt taru, malku, būvmateriālus un tamlīdzīgus priekšmetus, ja šie 
priekšmeti bojā pilsētvides ainavu vai traucē blakus esošo nekustamo īpašumu 
lietošanu; 

o regulāri pļaut zālienu. Pilsētās, kā arī ciemu teritorijās zāles garums nedrīkst 
pārsniegt 20 centimetrus un pārējo kopjamo zemesgabalu teritorijās zemes 
apsaimniekošanas pasākumi veicami, lai nepieļautu kūlas veidošanos. 

<Vārds, Uzvārds> jautā vai pašvaldības policija gada laikā apbrauc visu novada teritoriju? 

● Par nesakoptām teritorijām var ziņot Ludzas novada Pašvaldības policijai, rakstot uz 
e-pastu pasv.policija@ludzasnovads.lv vai zvanot uz tālruni 26645929. 

<Vārds, Uzvārds> saka, ka Kārsavas pilsēta ir sakopta. Pašiem arī jādomā par sakopšanu, kā 
piemēru nosauc Bozovu, kur ir daudz graustu un nesakoptas teritorijas. Ir savesta kanalizācija un 
ūdenvads. Tāpat viņš piemin, ka nav patīkami, ka pie baznīcas ir tik daudz kravas automašīnu 

<Vārds, Uzvārds> stāsta, ka Kārsavā ir izvietots daudz kameru, un līdz ar to pārkāpumu skaits ir 
samazinājies. 

3. § 
Iedzīvotāju padomes komunikācijas kanāla izveidošana ar Kārsavas iedzīvotajiem 

 
Ilva Vorkale atgādina, ka iedzīvotāji savus priekšlikumus vai ierosinājumus var sūtīt uz e-pastu 
karsavaspadome@ludzasnovads.lv vai tos ievietot pastkastē, kas atrodas Kārsavas pilsētas 
pārvaldes 1.stāvā. Tāpat Kārsavas pilsētas iedzīvotāju padome vēlas veidot čatu vietnē 
Whatsapp, kur informēs par aktuālo informāciju, piemēram, sēžu protokoli, jaunumi, padomes 
veidotās aptaujas un cita saistoša informācija. Šajā čatā būs viena virziena grupas saziņa, kur 
Kārsavas pilsētas iedzīvotāju padome sniegs informāciju bez iespējas komentēt. Dalība šajā čatā 
būtiska veiksmīgai padomes darbībai. 

Ir izveidota aptaujas veidlapa https://ej.uz/obqs, kurā jūs varat norādīt savu vārdu, uzvārdu, 
telefona numuru vai e-pastu, uz kuru vēlētos saņemt aktuālo informāciju tieši no mums, 

https://likumi.lv/ta/id/343897-par-publiska-lietosana-esosu-teritoriju-kopsanu-un-eku-uzturesanu-ludzas-novada
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padomes. Ja izvēlaties e-pastu, informāciju Kārsavas pilsētas iedzīvotāju padome aktuālo 
informāciju nosūtīs uz jūsu norādīto adresi. Ja norādīsiet tālruņa numuru, visticamāk, tad to 
pievienos čatā vietnē Whatsapp. 

Klātesošajiem tiek izdalītas lapas, kur var aizpildīt aptaujas veidlapu. 

Pilsētā tiks izvietotas informatīvās lapas ar informāciju par šo saziņas veidu – noskenē QR kodu 
un aizpildi anketu. 

 

4. § 
Par iedzīvotāju izvirzītajiem priekšlikumiem kultūras pasākumiem Kārsavā 

 
Iepriekšējā iedzīvotāju padomē bija izteiktas sūdzības par to, ka Kārsavas Kultūras namā 
nenotiek amatierteātra izrādes. Pēc iedzīvotāju lūguma padome rakstīja e-pastu Ludzas novada 
Kultūras centra vadītājas pienākumu izpildītājai Agnesei Mednei par to, ka Ludzas novada un 
kaimiņu novadu amatierteātri aktīvi uzstājās ar viesizrādēm dažādos Ludzas novada pagastos, 
taču diemžēl Kārsavas pilsētas iedzīvotājiem nav iespējams šādas izrādes skatīties savā kultūras 
namā. Tāpat Kārsavas Kultūras namā notiek ierasti pašdarbnieku koncerti, bet labprāt vairāk 
apmeklētu viesmākslinieku pasākumus. Vai šogad ir plānota kāda amatierteātra izrāde Kārsavas 
Kultūras namā? Ņemot vērā, ka 2025.gada budžets jau ir pieņemts, tomēr vēlētos uzzināt, vai 
Kārsavas Kultūras namā būs iespēja apmeklēt arī kāda viesmākslinieka koncertu. Padome 
aicināja vairāk organizēt šāda veida pasākumus, ierosināja rast iespēju iekļaut kādu viesizrādi un 
uzaicināt kādus viesmāksliniekus Kārsavas pilsētā – Kārsavas Kultūras namā, Kārsavas “Krosta” 
estrādē vai kur citur Kārsavas pilsētā. 

Antra Barkāne iepazīstina, ka padome ir saņēmusi atbildi no Agneses Mednes, ka padomes 
iesūtītā informācija tiks pārsūtīta Kārsavas Kultūras nama vadītājai Inārai Rasimai, kas sniegt 
detalizētāku atbildi par turpmākajiem plāniem. Tāpat Agnese Medne sniedza atbildi, ka Kārsavas 
Kultūras namā notiek arī viesmākslinieku pasākumi. Piemēram, 2024. gada nogalē bija grupas 
“Galaktika” bezmaksas koncerts, šī gada februārī cirka izrāde un deju koncerts "Jedritvai kociņ, 
deju mīlam!", kurā piedalījās 274 dejotāji (80% vieskolektīvi). Bet vienmēr var mēģināt uzlabot 
savu darbību. 

Padome saņēma atbildi arī no Ināras Rasimas, kurā bija minēts, ka pagastu viesmākslinieku 
izrādes “izgriež” ar “ziedojumiem”. Kārsavas Kultūras nams strādā ar biļetēm un oficiālajām 
maksām, kuras amatiermākslinieki pagaidām nepraktizē. Šoreiz plānotajā 7. marta Salnavas 
amatierteātra viesizrādē atkal figurēs “ziedojumi Kūkovas baznīcai”. Tā kā Kārsavas Kultūras 
nams visiem ir uz delnas, dara tā, lai viss būtu kārtībā. Tāpat vadītāja plāno aicināt māksliniekus, 
bet tikai ar oficiālajām samaksām. Šī gada pirmais posms tiešām bija piepildīts ar pasākumiem. 
Vienmēr tiek respektētas apkārtnē notiekošās norises, lai pasākumi nesakristu vienā laikā. 
Kārsavas Kultūras nams ir lepns ar to, ka koncertu var sarīkot tikai ar saviem spēkiem, 
piemēram, gada ieskaņas koncerts. Bet diemžēl iedzīvotājiem atkal nav labi. Vadītāja piekrīt, ka 
var uzlabot savu darbību un to arī darīs. Tāpat aicina Kārsavas pilsētas iedzīvotāju padomi ne 
tikai rakstīt un runāt oficiāli, bet nākt uz kultūras namu un visu izrunāt.  

Antra Barkāne stāsta, ka marta pasākumu plānā Kārsavas Kultūras namā notiks Salnavas 
amatierteātra izrāde un aicina visus klātesošos to apmeklēt, jo izteiktās iedzīvotāju vēlmes ir 
sadzirdētas. <Vārds, Uzvārds> pateicas Intai Jurčai par to, ka Kārsavas kultūrvēstures centrā 
“Līču mājas” notiek interesantas un nebijušas aktivitātes. 

 



 

5. § 
Par peldvietas pie Rītupes upes blakus Bozovas tiltam atjaunošanu 

 
Mārtiņš Vorkalis stāsta, ka ir runājis ar Malnavas pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētāju 
Juri Vorkali par peldvietu pie Rītupes upes blakus Bozovas tiltam. Kā izrādās iepriekšējos gados 
ļoti daudz iedzīvotāju meta savus atkritumus konteinerā, kas izvietota pie peldvietas. Citus gadus 
peldvietā bija izvietota arī kamera, lai redzētu kuri to dara, un jāatzīst, ka pēc redzētā var teikt, ka 
peldvieta netiek bieži izmantota. Lai tīrītu upi pie peldvietas, tas ir jāsaskaņo ar Vides dienestu. 
Tāpat šī peldvieta atrodas uz privātīpašuma. 

<Vārds, Uzvārds> jautā, kāpēc tad tika labiekārtota peldvieta pirms tam, ja tā atrodas uz 
privātīpašuma? 

<Vārds, Uzvārds> atbild, ka šī peldvietai bija jāatrodas uz pašvaldības zemes. 

Marita Stepanova saka, ka atkritumu mešana svešā konteinerā ir problēma visā pilsētā. Kārsavas 
pilsētas pārvaldei ir noslēgts deleģējuma līgums ar SIA “KĀRSAVAS NAMSAIMNIEKS” un no 
peldvietas atkritumus izvedīs arī turpmāk. Tāpat ir runāts ar Malnavas, Goliševas un Mērdzenes 
pagastu apvienības pārvaldes vadītāju Irēnu Kaupuži, ka šo peldvietas teritoriju uzturēšanu 
varētu dalīt uz pusēm – Malnavas, Goliševas un Mērdzenes pagastu apvienības pārvalde 
nodrošinātu zāles apļaušanu un Kārsavas pilsētas pārvalde atkritumu izvešanu. 

Padome iesaka, ka varbūt ir jāizveido jauna peldvieta pilsētā. Piemēram, pie dīķa aiz 
daudzdzīvokļa mājas Vienības ielā 72a. Taču iespējams nemaz nebūs patīkami tur peldēties, ja 
visapkārt ir daudzdzīvokļu mājas. Izskan variants, ka varētu ierīkot arī peldvietu netālu no 
Kārsavas “Krosta” estrādes pie Šņitkas upes. 

 

6. § 
Par iespējām piedalīties Ludzas novada pašvaldības līdzdalības budžetā̄ 

 
Ilva Vorkale saka, ka, sākot ar 2025. gadu, pašvaldībām jāparedz līdzdalības budžets, t.i., daļa no 
līdzekļiem jāatvēl iedzīvotāju iniciatīvu īstenošanai. Katrā pašvaldībā iedzīvotāji varēs iesniegt 
idejas, nobalsot par tām, un visvairāk atbalstītos ierosinājumus pašvaldībai būs pienākums 
īstenot. 

Līdzdalības budžets sniedz iespēju pašiem iedzīvotājiem noteikt, kā tiek iztērēta daļa pašvaldības 
līdzekļu teritorijas attīstības jautājumos. 

Projektus var iesniegt jebkura fiziska persona, kas sasniegusi 16 gadu vecumu, neatkarīgi no 
deklarētās dzīvesvietas. To var darīt arī biedrības vai nodibinājumi, kuru dalībnieki nav 
pašvaldība. Savukārt par projektiem balsot var tikai tās fiziskās personas, kas ir sasniegušas 16 
gadu vecumu un ir deklarētas attiecīgās pašvaldības administratīvajā teritorijā.  

Ludzas novada pašvaldība drīzumā izsludinās projektu pieteikšanu līdzdalības budžetā. Projekta 
pieteikuma minimālā kopējā summa nevar būt mazāka par 5 000 EUR. Kopējais finansējums ir 
25 000 EUR. Varbūt klātesošajiem ir kādas idejas? 

<Vārds, Uzvārds> piedāvā pilsētā izvietot vairāk soliņu, ne tikai pa Vienības ielu. 

Marita Stepanova atbild, ka šādu ideju varētu īstenot arī no šī gada budžeta. 

<Vārds, Uzvārds> iesaka gar Šņitkas upi turpināt pastaigu taku.  

Tāpat izskan idejas labiekārtot teritoriju pie Kārsavas “Krosta” estrādes, kur Ludzas novada 
pašvaldība plānojusi izveidot bērnu rotaļu laukumu.  



7. § 
Priekšlikumi un citi jautājumi 

 
<Vārds, Uzvārds> jautā par daudzdzīvokļu māju renovāciju. Būtu nepieciešams atjaunot. 

Klātesošie diskutē, ka katra māja pati par to atbild un lemj. <Vārds, Uzvārds> saka, ka māju 
saimniekiem veidojas papildus finanšu slogs. <Vārds, Uzvārds>,<Vārds, Uzvārds> dalās 
pieredzē. 

<Vārds, Uzvārds> jautā vai ir iespējams iekrāsot gājēju pāreju līnijas uz ceļa. 

Marita Stepanova atbild, ka to varēs izdarīt. 

<Vārds, Uzvārds> sūdzas par laukumu, kur stāv atkritumu konteineri gar Skolas ielu. Tur ir 
lielas bedres. 

Marita Stepanova atbild, ka rītdien apskatīties. Iespējams varētu noorganizēt tur izbērt šķembas. 

Izskan jautājums vai ir iespējams pilsētā izlikt konteineri lielgabarītu atkritumiem? Kā ir ar to 
laukumu, kas atrodas braucot uz Bozovas pusi?  

Tāpat izskan jautājums, vai ar SIA “KĀRSAVAS NAMSAIMNIEKS” ir jāsaskaņo dzīvokļa 
remonts? 

<Vārds, Uzvārds> iesaka, ka SIA “KĀRSAVAS NAMSAIMNIEKS” varētu informēt visu 
daudzdzīvokļu māju par to, ka viens no īpašniekiem remontēs. 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 19.55 

 

Kārsavas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja           I. Vorkale 

Kārsavas pilsētas Iedzīvotāju padomes sekretāre           A.Barkāne 


